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 Keskusvaalilautakunta 30.5.2023



Eduskuntavaalit 2023 lukuina

- Äänioikeutettuja 54 456, joista äänesti 69,6% eli 35 240 henkilöä.

- Rovaniemellä ääniä vastaanotettiin yhteensä 36 218 kappaletta (sis. muualle lähtevät 
äänet).

- Vaalitoimitsijoita oli töissä vaalien aikana 55 henkilöä ja he tekivät yhteensä 4140 
työtuntia ennakkoäänestyksessä ja vaalipäivän aikana.

- Ennakkoäänestyspaikat olivat Rovaniemellä auki 552 tuntia ja äänestää pystyi 89 eri 
paikassa (sis. äänestysauton pysähdyspaikat ja laitokset).

- Kaikkinensa eduskuntavaalit 2023 sujuivat Rovaniemellä pääsääntöisesti odotetun 
mukaisesti.



 
 

TALOUS
 



Tarkka talouden toteuma ei ole vielä saatavilla 
toukokuussa 2023

- Oikeusministeriö pyrkii saamaan kunnille maksettavaan tukeen 
liittyvän päätöksen valmiiksi juhannukseen mennessä.

- Tuki maksettaisiin kunnille siten kesän aikana 

- Vaalien palkkioiden maksun myöhästymisen takia palkkioihin 
liittyvät menot eivät ole vielä raportoitavissa (n. 27t€). Lisäksi 
puuttuu joitakin laskuja.

- Yhteistyö Sarastian on ollut haastavaa palkkojen ja palkkioiden 
maksamisen osalta.



 
 

HENKILÖSTÖ
 



Vaalikeskus

- Vaalikeskuksessa vaaliassistentti + kolme 
vaaliprojektityöntekijää

- Lisäresurssia vaalikeskuksen avuksi otettiin useampana päivänä 
tilanteen niin vaatiessa.

- Keskusvaalilautakunnan sihteeri oli aktiivisesti mukana 
vaalikeskuksen toiminnassa vaalien aikana.

- Presidentinvaaleihin tulee arvioida kuinka paljon 
resurssia vaalikeskukseen tarvitaan, etenkin jos kahden 
kierroksen oletetaan toteutuvan.

- Vaalikeskuksen henkilöstön jaksamisen varmistaminen!



Vaalitoimitsijat
- Vaalitoimitsijoiden rekrytointi oli yllättävän haastavaa, eikä 

särkymävaraa ollut paljoa
- Vaalien aikana vaalitoimitsijoita siirrettiin tarvittaessa äänestyspaikalta 

toiselle tai tehtävästä toiseen

- Palkkaus puhutti vaalitoimitsijoiden kesken, sen koetaan olevan 
liian matala tehtävien vastuullisuuteen nähden. Vaalitoimitsijan 
tuntipalkka on 13€ / tunti.

- Presidentinvaaleissa riittävä määrä vaalitoimitsijoita on 
oleellinen, etenkin mahdollisen toisen kierroksen kannalta



Luottamushenkilöt

- Vaalitoimikuntien ja -lautakuntien luottamushenkilöpaikat 
saatiin täytettyä täysin puolueiden edustajilla

- huomattava on parannus edellisiin vaaleihin

- Koulutukset menneet monet vaalit samoilla kaavoilla, olisi hyvä 
pohtia voidaanko koulutuksia vielä tästä parantaa ja tehostaa

- Etenkin vaalilautakuntien palkkioiden kanssa on ollut isoja 
haasteita Sarastian kanssa, palkkalaskelmiin liittyvät ongelmat 
pitäisi korjaantua 31.5.2023.



 
 

ÄÄNESTYSPAIKAT
 



PRISMA

- Prisman äänestyspaikka on todettu haastavaksi: paikka on 
liian meluisa ja hektinen eikä Prisma ole voinut tarjota 
taukotiloja vaalitoimitsijoille. 

- Prisman kanssa on keskustelu, että äänestyspaikka voidaan siirtää 
sivukäytävälle, joka on nykyistä käytävää rauhallisempi ja hiljaisempi. 
Taukotiloja heillä ei edelleenkään ole tarjota, mutta todennäköisesti 
pihalle oli mahdollista tuoda taukotilaksi tarkoitettu kontti/perävaunu.

- Toinen vaihtoehto olisi siirtää äänestyspaikka erillisiin kontteihin 
Prisman pihalla. Tästä aiheutuisi kuluja sekä ylimääräisiä järjestelyjä 
keskusvaalilautakunnalle. Lisäksi presidentinvaalien ajankohta 
keskitalvella on haastava erillisille konteille.



OUNASRINTEEN KIRJASTO

- Äänestyspaikka on hiljainen, eikä viidelle 
ennakkoäänestyspäivälle riitä riittävästi äänestäjiä. On 
ehdotettu, että Ounasrinteen aukioloa vähennettäisiin 
kahteen päivään. 

→ mikäli päiviä vähennetään kahteen, voisi Ounasrinteen 
vaalitoimitsijat toimia mahdollisissa toisen asteen 
oppilaitoksiin sijoitettavissa ennakkoäänestyspaikoissa 
(“Kiertävä 3”)



ÄÄNESTYSAUTO

- Uusi pysähdyspaikka Siika-Kämällä oli onnistunut ja paikka 
kannattaa ottaa vakituisesti äänestysauton reitille. 

- Pekkalan paloaseman pysähdyspaikan jatkoa on syytä 
harkita, paikalla ei ollut äänestäjiä näissä vaaleissa.

- Tulevissa vaaleissa pysähdyspaikkojen nimet kannattaa 
tarkistaa ennen niiden nimeämistä, sillä osa kiinteistöistä on 
saanut uuden käyttötarkoituksen ja näin ollen nimet 
muuttuneet. 



 
 

MUUTA
 



Sähköinen vaalipöytäkirja

- Sähköisen vaalipöytäkirjan kokeilu oli menestys, toimintatapa todettiin hyödylliseksi 
sekä vaalilautakunnalle että vaalikeskukselle.

- Tulevissa vaaleissa suositellaan sähköisen vaalipöytäkirjan käyttöä kaikilla vaalipäivän 
äänestyspaikoilla niin, että vaalipöytäkirjaa täyttää lautakunnan jäsen.

- Vaalikeskuksen osalta on syytä pohtia, kuka tarvittaessa auttaa lautakuntaa järjestelmän 
käytössä ja miten sähköisen vaalipöytäkirjan käyttö koulutetaan lautakunnille.



Kokouksessa esille nousseita asioita

- Ulkomainonta taajama-alueella → tähän tarvitaan selkeyttä, nyt vaalimainoksia on 
toistuvasti sijoitettu virheellisesti vääriin paikkoihin. Vaalimainontaan liittyvä ohjeistus 
toimitettiin kaikille ehdokkaita asettaneille puolueille, mutta tämä ei estänyt ongelman 
syntymistä.

- Istumapaikkojen tuominen ennakkoäänestyspaikoille olisi hyvä lisä, jotta on 
mahdollisuus istua, etenkin jonotusaikojen venyessä pidemmiksi. 

 




